
بازهم کارت زرد به وزیر ورزش

 در مجلس چه خبر بود؟
آرمان ملی:  اسفند سال گذشته که بالگرد حامل حمید 
سجادی، وزیر ورزش و جوانان در ورزشگاهی در شهر بافت 
در استان کرمان واژگون شد و او مدتی در بیمارستان بستری 
شد، برخی تصور تغییر او را داشتند اما سجادی ماند و دیروز از 
مجلس کارت زرد گرفت! نماینده مردم شیراز در مجلس در 
جلسه طرح سوال از سجادی با اشاره به وعده وزیر ورزش مبنی 
بر تهیه طرح سند آمایش توسعه ورزشی کشور در زمان رای 
اعتماد در بازه زمانی سه ماهه گفت: اکنون مدت ها از وعده وزیر 
ورزش برای تهیه سند آمایش توسعه ورزشی می گذرد اما بنا بر 
گزارش مرکز پژوهش ها و دیوان محاسبات تاکنون اقدامی در 
این حوزه صورت نگرفته است روح ا... نجابت ادامه داد: از جمله 
وعده های شما تغییر و تحول در وزارت ورزش به عنوان دروازه 
دولت مردمی، اجرای عدالت در ورزش و محرومیت زدایی در 
مناطق محروم، افزایش سرانه ورزشی و تحمیل پروژه های نیمه 
تمام بود و مهم ترین وعده شما تهیه طرح سند آمایش سرزمینی 
در ساخت و سازهای ورزش کشور بود که قول دادید ظرف سه 
ماه آن را تهیه کنید. نماینده مردم شیراز در مجلس تصریح کرد: 
اگر آغاز به کار شما را در مهرماه ۱۴۰۰ در نظر بگیریم چند سه 
ماه از این مدت گذشته است و شما به این موضوع عمل نکردید. 

   پاسخ وزیر ورزش و کارت زرد
سجادی در پاسخ به این نماینده مجلس درباره سند ملی 
آمایش سرزمین گفت: تهیه سند آمایش سرزمین از تکالیف 
وزارت ورزش و جوانان است که در روز رای اعتماد وعده انجام 
آن را دادم؛ این سند درباره حوزه زیرساخت است. توزیع 
عادلانه منابع اعتباری در پیش بینی پروژه های عمرانی ورزش، 
تصمیم سازی در برنامه اجرایی توسعه زیرساخت های ورزشی 
براساس پراکندگی ظرفیت های استعداهای ورزشی متناظر 
با پهنه بندی جغرافیای، ترسیم توزیع فراوانی اماکن ورزشی 
با مالکیت دولت و بخش خصوصی و ترسیم سیمای توسعه 
یافتگی در ورزش کشور، ۴ هدف اصلی بود که در تهیه سند 
آمایش ۴ دنبال کردیم؛ بر همین اساس سامانه ای درباره ترسیم 
توزیع فراوانی اماکن ورزشی با مالکیت دولت و بخش خصوصی 
تهیه شده که به زودی آدرس آن را به نمایندگان خواهیم داد 
تا در جریان وضعیت پروژه های ورزشی قرار گیرند. در نهایت 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی از توضیحات وزیر ورزش و 
جوانان به سوال نماینده شیراز در خصوص علت بی عدالتی در 
توزیع زیرساخت ها و امکانات ورزشی قانع نشدند و وزیر ورزش 
و جوانان از نمایندگان کارت زرد دریافت کرد. با توجه به اینکه 
این سومین کارت زرد مجلس به سجادی است، به زودی باید 

شاهد برگزاری جلسه استیضاح وی در بهارستان باشیم.

آرمان ملی – مطهره شفیعی: در قدیم اگر مسئولی اقدام به 
استخدام پسر یا دخترش می کرد یا حتی خبر سفارش استخدام آنها 
به دیگران منتشر می شد، با آن مسئول برخورد می شد اما اکنون بحث 
فرزندان به فراموشی سپرده شده و اخباری درباره عروس و وابستگان 
به عروس یا آقاداماد مسئولان مطرح می شود. چند روز پیش وحید 
اشتری، فعال رسانه ای مدعی شده که یکی از بزرگ ترین موقوفات 
چند صد هکتاری استان قزوین، با نام حسینیه امینی ها به عروس 
حجت الاسلام خاموشی، رئیس سازمان اوقاف کشور واگذار شده است. 
اشتری نوشت: »یکی از بزرگ ترین موقوفات کشور را به ثمن بخس به 
عروس رئیس سازمان اوقاف داده اند و حتی آدرس منزل مسکونی  

رئیس سازمان اوقاف را هم با فراغ بال زیرش قید کرده اند.«

   واگذاری مال وقفی مجاز هست؟
وقف در لغت به معنای ایستادن، ماندن و آرام گرفتن آمده و در 
اصطلاح فقهی، نگه داشتن و حبس کردن عین ملک و مصرف منافع 
آن در راه خداست. وقف از جمله عقود محسوب می شود و ثمره آن 
حبس کردن اصل مال و اختصاص دادن منفعت آن برای دیگران 
است. مطابق ماده ۵۵ قانون مدنی، وقف عبارت است از اینکه عین مال 
حبس و منافع آن تسبیل شود. کسی که مال خود را وقف می کند، واقف 
نامیده می شود. واقف با عمل به وقف، عین مال خود را حبس می کند؛ 
به این معنا که عین مال دیگر قابل خرید و فروش و واگذاری نیست و 
اشخاصی که واقف معین می کند، می توانند از منافع و درآمد حاصل از 

عین مال استفاده کنند. 

    سازمان اوقاف: هیچ گونه رابطه و دخالتی در این قرارداد 
نداشتیم

طبیعی بود که ادعای واگذاری موقوفه به عروس سازمان اوقاف 
خبرساز می شود. روابط عمومی سازمان اوقاف و امور خیریه درخصوص 
اخباری پیرامون اجاره یک میلیونی موقوفه ۱۵ هکتاری توسط عروس 
رئیس سازمان اوقاف جوابیه ای منتشر کرد که در آن آمده است: 
»قرارداد متذکرِ ایشان قبل از حضور مسئول فعلی سازمان اوقاف بین 
یک نفر صاحب نسق که قانونا صاحب نسق بوده و بین خریدار منعقد 
شده است. موقوفه  مذکوره از نوع موقوفات »غیرمتصرفی« است که 
تولیت خاص دارد و قرارداد مذکوره  ایشان بدون دخالت ریاست سازمان 
به تأیید تولیتِ موقوفه رسیده است. سازمان اوقاف و امور خیریه در 
اینگونه موقوفات صرفا نقش ناظر بر فعالیت های متولیان ایفا می نماید. 
اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قزوین پس از بررسی بدین نتیجه 
رسیده است که متولی، طبق نظر کارشناسی، پذیره  انتقال را به  تمامی 
)به مبلغ ۳۴۰ میلیون تومان( دریافت نموده است و اجاره  سه ساله نیز بر 
اساس نظر رسمی کارشناس دادگستری تأیید و طبق ضوابط پرداخت 

شده است. توجه مردم فهیم را به سند منتشره توسط این فعال فضای 
مجازی جلب می نماید که سندی رسمی و قابل ارائه به محاکم قضائی 
است. سازمان هیچ گونه رابطه و دخالتی در این قرارداد نداشته و تاکنون 
تولیت موقوفه  یادشده را ملاقات ننموده است، مانند بقیه موقوفات 
غیرمتصرفی که حق حفظ العین و افزایش منافع و اجرای نیت صرفا با 

تولیت محترم است و نه با سازمان اوقاف.« 

   روایت متفاوت فرزند متولی 
فرزند متولی خانه- حسینیه تاریخی امینی ها روایت دیگری دارد 
و با بیان این مطلب که کل ماجرای اجاره این اراضی به دوره پیش از ما 
مربوط است، گفت: این اتفاق تازه ای نیست ، دست کم ۴ الی ۵ سال از 
آن می گذرد  و این  خانم همچنان به عنوان مستاجر اوقاف قرارداد دارد . 
اجاره موقوفات چند صد هکتاری استان قزوین به عروس حجت الاسلام 
خاموشی صحت دارد و اجاره بهای این اراضی ماهانه حدودا نهصد هزار 
تومان است . ابوالفضل امینی ها  ادامه داد: من وقتی روی  کار آمدم  دیدم 
این خانم مستاجر ماست . وی توضیح داد: روال اجاره موقوفه  اینگونه 
است که مستأجرها اجاره را سالی یکبار پرداخت می کنند و در صورت 
پرداخت، قراردادشان  ۳ سال به ۳ سال تمدید می شود . ما که روی کار 
آمدیم دیدیم ایشان هم جزء  صدها مستاجر ما هستند  و ما تاکنون به 
کسی نگفته بودیم . فرزند متولی خانه - حسینیه تاریخی امینی ها 
اضافه کرد: گویا اجاره نامه دست خیلی ها از جمله کارکنان اوقاف، 
متولی قبلی و اوقاف تاکستان  بوده اما من نمی دانم چه کسی آن را به 
بیرون نشر داده و رسانه ای کرده است . امینی ها در پاسخ به جزئیات 
ماجرا بیان داشت: به ما می گویند صدایش را در نیاورید بدانید که این 

موضوع به دوره قبلی برمی گردد  و امضای متولی دوره قبل، پای قرارداد، 
صحت مطلبم را گواهی می کند. فرزند متولی خانه- حسینیه تاریخی 
امینی ها گفت: من خودم الان  شرایط دادگاهی دارم و با اداره اوقاف 
درگیرم . دادگاه به تازگی  به نفع من رأی داده و من  دوست داشتم مدتی 
آرامش داشته باشم و نمی دانم چه کسی با چه هدفی این خبر و اسناد 

را منتشر کرده است.«

   واگذاری دامداری چه بود؟
ماجرا به واگذاری حسینیه ختم نشد و اشتری مدعی شده بود: »الان 
در قزوین دیگر یک زوج جوان با ماهی یک میلیون بدون پول پیش یک 
زیر زمین در حاشیه ای ترین نقاط شهر نمی توانند اجاره کنند ولی یک 
موقوفه ۱۵۰ هکتاری و یک دامداری هزار رأسی در قزوین را با همین 
اجاره ناچیز به خانم مونا چایچیان واگذار کرده اند.« حجت الاسلام  
سیدمصطفی مجیدی، مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قزوین 
توضیح داد: »پذیره برای موقوفه در سال ۱۳9۵ بین آقای صفویه و 
خانم چایچیان ردوبدل شده است، بنابراین پذیره موقوفه به  قیمت 
کارشناسی روز پرداخت شده است. سند اجاره رسمی برای این زمین 
۱۵۰هکتاری تنظیم شده و اجاره ای که برای ۱۵۰ هکتار نوشته شده، 
اجاره کاملا رسمی و قانونی است. مدیرکل اوقاف استان قزوین با ابراز 
اینکه »موقوفه به صورت متولی دار مدیریت می شود و به مدیریت اوقاف 
نیست که ما واگذار کرده باشیم«، تصریح کرد: زمین دارای حق نبوده 
و بلامعارض نبوده است که اوقاف به کسی واگذار کرده باشد، از همه 
مهم تر این خرید و  فروش در زمان ریاست آقای خاموشی در سازمان 

تبلیغات بوده، نه در زمان ریاست ایشان در سازمان اوقاف. 
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مصطفی کواکبیان: 

 نه مشارکت فعال داریم و نه صد درصد
 غیر فعال خواهیم بود

آرمان ملی: دبیرکل حزب مردم سالاری در همایش فصلی 
این حزب فضای سیاسی کشور را سرد ارزیابی کرد و گفت: از نظر 
ما طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس که این روزها در مجلس 
مطرح شده است نامطلوب است. کلیت این طرح  نسبتی با نظام 
انتخابات حزبی ندارد و حتی دست دفاتر شورای نگهبان را پس 
از رأی مردم و تصویب اعتبارنامه هم باز می گذارد. مصطفی 
کواکبیان افزود: البته خوشحال هستیم که تفکر پایداری ها 
نتوانست دو فوریت لایحه حجاب و عفاف را به تصویب برساند. 
ما طرفدار حجاب هستیم اما بارها گفته ایم با ضرب و  زور نتیجه 
برعکس خواهد بود. کواکبیان بیان کرد: دو کشور همسایه 
افغانستان و آذربایجان در بین ۱۵ کشور همسایه ایران گاهی 
مزاحمت هایی برای ما دارند که ضمن پرهیز از هرگونه برخورد 
نظامی به دست اندرکاران امور گوشزد می کنیم که نباید اینها 
پایشان را از گلیم خودشان درازتر کنند. البته ساماندهی 
حدود هفت میلیون تبعه افغانستان هم نباید فراموش شود 
که هزینه های سنگینی را بر ملت ایران تحمیل کرده و تازه 
دولت طالبان هم با گستاخی در زمینه آب هیرمند کارشکنی 
می کند. وی عنوان کرد: در مورد مباحث احیاء برجام و آژانس 
بین المللی هم بنده معتقدم تا زمانی که نتوانیم اتهام های وارده 
در جنگ اوکراین را از خودمان دور کنیم، نمی توانیم تروئیکای 
اروپا را همانند گذشته با خودمان همراه سازیم. دبیرکل حزب 
مردم سالاری افزود: در مورد انتخابات اسفند ماه هم در همایش 
فصلی بعدی یعنی در پایان شهریور جمع بندی خودمان را ارائه 
خواهیم داد. فعلا گفته ایم نه مشارکت فعال داریم و نه صد درصد 

غیر فعال خواهیم بود. 

ویـــژه

ذره بین

فرزند متولی خانه - حسینیه  امینی ها: می گویند صدایش را درنیاورید

خانه اجاره ای وقفی 900 هزارتومانی یک آقازاده
   سازمان اوقاف: دخالتی نداشتیم

آرمان ملی- حمید شجاعی: دوازدهمین دوره انتخابات 
مجلس کمتر از 9 ماه دیگر یعنی دوازدهم اسفند کلید خواهد خورد 
تا خانه ملت کرسی نشینان جدید خود را بشناسد و جامعه نیز تا ۴ 
سال آینده از آرایش و چینش مجلس دوازدهم و نوع رویکردها، 
دیدگاه ها و عملکردها آگاه باشد. به همین جهت نیز دستگاه های 
مسئول حاکمیتی از دستگاه های اجرایی گرفته تا نظارتی در تلاشند 
تا شرایط را برای برگزاری یک انتخابات مطلوب و مشارکتی فراهم 
سازند. حال؛ اینکه انتخابات مشارکتی تابع چه مؤلفه هایی است و باید 
شرایط چگونه پیش برود که شاهد مشارکت گسترده مردم و حضور 
همه جریانات سیاسی در انتخابات باشیم امری است که باید در جای 
خود به تفصیل مورد بحث و بررسی قرار گیرد. اما جدای از نحوه و 
چگونگی برگزاری انتخابات مشارکتی؛ قانون انتخابات و موارد آن امر 
مهمی است که باید به دقت مورد بررسی قرار گیرد. در این راستا یکی 
از مواردی که طی ادوار مختلف انتخاباتی به محل چالش تبدیل شده 
بحث منابع مالی کاندیداها در انتخابات بوده است. تاکنون در برخی از 
ادوار انتخاباتی مجلس از تخلفات برخی کاندیداها سخن به میان آمده 
است. اگر نخواهیم خیلی دور برویم بازگشتی به آخرین انتخابات 
مجلس در 2 اسفند 98 و مرور اظهارات برخی مقامات مسئول در 
این خصوص بهتر می تواند تاثیر این مساله در انتخابات را نشان دهد. 
جایی که سخنگوی وقت شورای نگهبان در یک بهمن 98 درست 
یکماه و یک روز پیش از برگزاری انتخابات جزئیات تخلفات و جرائم 
برخی نمایندگان ردصلاحیت شده مجلس از پولشویی و زد و بند های 
مالی گرفته تا ارتباط با بیگانگان را افشا کرد. عباسعلی کدخدایی بیان 
کرد: »برخی از این نمایندگان در دوره گذشته سابقه خرید و فروش 
آرا دارند.« وی زد و بند های اقتصادی در دوره سابق مدیریت این 
نمایندگان ردصلاحیت شده را از دیگر جرایم آنان برشمرد. این در 
حالی است که ۳۱ اردیبهشت ماه سالجاری نیز نمایندگان مجلس 
مصادیق تخلفات انتخاباتی را تعیین و طی آن هرگونه خرید و فروش 
مستقیم یا غیرمستقیم رأی یا فعالیت و تبلیغات انتخاباتی مستقیم 
و غیرمستقیم از طریق توزیع اقلام و لوازمی که برای دریافت کننده 
جنبه  انتفاعی داشته باشد، اعطای کمک های نقدی و غیرنقدی به 
اشخاص حقیقی و حقوقی، اماکن عمومی و مذهبی، هیأت ها و امور 

خیریه، اعطای وام، پاداش و یا امتیازات، از زمان دستور شروع انتخابات 
را مصداق تخلفات انتخاباتی برشمردند. با این همه به نظر می رسد که 
برای کاهش و از بین رفتن تخلفات مالی در انتخابات باید ساز و کار 
دقیق تری در جهت مشخص بودن منابع مالی کاندیداها و چگونگی 
هزینه کرد در انتخابات ایجاد شود. چرا که قطعا اینگونه مشخص 
می شود نماینده ای که به طور قانونی و میانگین طی ۴ سال از حضور 
در مجلس ۵۰۰ میلیون حق نمایندگی و... دریافتی دارد چگونه بیش 
از این مبلغ را در کارزار انتخاباتی هزینه می کند تا به نمایندگی برسد.

    هنوز نتوانستیم برای هزینه کرد انتخاباتی یک راهکار 
درست داشته باشیم

یک حقوقدان در خصوص قانون شفافیت منابع مالی کاندیدا ها 
اظهار داشت: اگر نگاهی به گذشته مجالس داشته باشیم می بینیم 
که همه در آخر دوره خود قانون انتخابات را وصله پینه کرده اند. نعمت 
احمدی به »آرمان ملی« گفت: یکی از مصائب همه ادوار انتخاباتی 
به جز مجلس اول و تا اندازه ای دوم همین شفاف نبودن هزینه هایی 
است که کاندیداها می کنند. جالب است که اگر بیاییم کل درآمد 
نمایندگان را جمع کنیم چیزی نمی شود. لذا هنوز نتوانستیم برای 
هزینه کرد انتخاباتی یک راهکار درست داشته باشیم. این وکیل پایه 
یک دادگستری بیان کرد: هر کاندیدایی که می خواهد در انتخابات 
شرکت کند مثل خیلی از کشورها باید هزینه های انتخاباتی اش 
مشخص شود. هر چند که جمع شدن پول و هزینه کرد آن دو مقوله 
جداگانه است. وی ادامه داد: به نظر من هر کاندیدایی که از معبر 
شورای نگهبان می گذرد یک حسابی داشته باشد تا کمک های 
تبلیغاتی به این حساب واریز شده و تحت نظارت نیز باشد که هیچ 

پولی خارج از این مجموعه نشود خرج کرد. 

   اصلاح قوانین متوازن باشد
یک نماینده سابق مجلس در خصوص قانون شفافیت منابع مالی 
کاندیداها اظهار کرد: شفاف سازی منابع مالی کاندیداها در انتخابات 
حتما لازم و ضروری است. اما تا زمانی که یک جریان سیاسی امکان 
ورود نامزدهای خود را نداشته باشد و در میانه راه رد صلاحیت شوند 

این دلالت بر عدم توسعه یافتگی قانون انتخابات به طور متوازن دارد و 
مشکلی از انتخابات حل نخواهد کرد. اسماعیل گرامی مقدم به »آرمان 
ملی« گفت: تا زمانی که رقابت بین همه جریانات نباشد نمی توان گفت 
دست به اصلاح موثری زدیم. قائم مقام حزب اعتماد ملی بیان کرد: 
شفافیت منابع مالی در کنار حل مفاسد دیگر می تواند راهگشا باشد. 

    انتخابات خوب، سالم و بر مدار قانون
سخنگوی شورای نگهبان با اعلام تشکیل اولین جلسه هماهنگی 
دستگاه های مرتبط با انتخابات اظهار داشت: در این جلسه که 
مسئولان دستگاه های مرتبط با انتخابات یعنی وزارت کشور، قوه 
قضائیه، نیروی انتظامی، دستگاه های امنیتی و شورای نگهبان حضور 
داشتند، ضمن تاکید بر همکاری و هماهنگی، بر برگزاری انتخاباتی 
سالم، امن و باشکوه تاکید شد. همچنین مقرر شد برای هماهنگی 
بیشتر و تسهیل امور مربوط به انتخابات، این جلسات استمرار داشته 
باشد. هادی طحان نظیف گفت: در این جلسه موضوعات مختلفی از 
جمله راهبرد های مقام معظم رهبری در خصوص انتخابات، ضرورت 
اصلاح قانون اتتخابات و هماهنگی های اجرایی در صورت تغییر 
قانون، استعفا های اشخاص برای شرکت در انتخابات و همچنین 
پاسخ های استعلامات از سوی دستگاه ها بحث و تبادل نظر صورت 
گرفت. وی ادامه داد: تاکید همه دستگاه های مرتبط با انتخابات بر 
همدلی و همکاری برای برگزاری یک انتخابات خوب، سالم و بر مدار 
قانون است. برای برگزاری چنین انتخاباتی، حرکت در چارچوب 
قانون، فصل مشترک همه دستگاه هاست. طحان نظیف تصریح 
کرد: همچنین در این جلسه تاکید شد که وزارت کشور سازوکار های 
اجرایی سازی قانون شفافیت و نظارت بر تامین مالی فعالیت های 
انتخاباتی در مجلس را فراهم کند. این قانون، بهمن ماه سال 98 به 
تصویب رسیده بود و به علت نزدیکی زمان تصویب آن به انتخابات، 
عملا فرصت اجرا پیدا نکرده بود که در انتخابات پیش رو انتظار این 
است با فراهم کردن تمهیدات اجرایی، از این دوره شاهد اجرای 
آن باشیم. بر اساس این قانون، داوطلبان انتخابات موظفند برخی 
چارچوب های قانونی در خصوص منابع و هزینه های انتخاباتی را 

رعایت کرده و این موارد را شفاف کنند. 

بررسی قانون شفافیت منابع مالی کاندیداها در گفت و گوی کارشناسان با »آرمان ملی«؛

هزینه کردهای بی حساب و کتاب انتخاباتی 
      سخنگوی شورای نگهبان:  وزارت کشور تمهیدات اجرایی لازم را فراهم کند

سوءاستفاده 770 میلیاردی علی 
کریمی از خواهر

تاوان اعتماد
علی کریمی:  برای فرد خاطی اشد 

مجازات را خواستارم 

هفتم اردیبهشت بود که دادستان تهران 
به همراه جمع زیادی از قضات با حضور در 
ندامتگاه مرکزی زنان، از بخش های مختلف این 
زندان بازدید کرد. دادستان تهران همچنین با 
حضور در بند محکومان مالی ندامتگاه مرکزی 
نسوان استان تهران، ضمن برپایی میز خدمت 
به صورت چهره به چهره با مددجویان این بند 
دیدار و پاسخگوی درخواست های آن ها شد 
و دستوراتی را درخصوص پرونده های برخی 
از این افراد صادر کرد. در جریان این بازدید، 
اما خواهر یکی از فوتبالیست ها هم که در بند 
محکومان مالی زندان زنان تهران زندانی است 
با دادستان تهران ملاقات و درخواست هایی را 
مطرح کرد. لیلا کریمی، خواهر علی کریمی، 
در ملاقات با دادستان تهران تاکید کرد که 
چندین بار با مقامات قضائی مکاتبه داشته 
و شرایط نامساعدی که برادرش برای وی 
ایجاد کرده و منجر به زندانی شدن وی شده را 
توضیح داده است. اسناد و مدارک این پرونده 
و همچنین اظهارات و مکاتبات خانم کریمی 
نشان می دهد دقیقا زمانی که علی کریمی، 
با انتشار پست ها و استوری های مختلف در 
شبکه های اجتماعی، خود را به عنوان حامی 
حقوق زنان معرفی می کرد در پشت پرده از 
خواهر خود سوءاستفاده مالی کرده و باعث 

نابودی زندگی وی و خانواده اش شده است.
 

   ماجرا چیست؟
بر اساس اظهارات صورت گرفته، خواهر 
علی کریمی که 2 فرزند ۵ و ۱۵ ساله دارد با 
درخواست چک سفید امضا از طرف برادرش 
روبه رو می شود، وی که سابق بر این نیز به دلیل 
اعتماد به برادرش ۵۰ فقره چک سفید امضا 
به علی کریمی داده بود، پس از متوجه شدن 
این مساله که چک های سفید امضای او در 
معاملات سنگینی مانند خرید باشگاه فوتبال 
سپیدرود و خرید زمین و ملک های میلیاردی 
مورد سوءاستفاده قرار گرفته از دادن چک های 
سفید امضای جدید به برادر خود امتناع 
می کند و همین موضوع باعث اختلاف آن ها 
می شود. علی کریمی پس از اختلاف پیش 
آمده با خواهرش وی را تهدید به برگشت زدن 

چک های سفید امضای قبلی می کند. 

   تاوان اعتماد به برادر!
لیلا کریمی با تصور اینکه چک های سفید 
امضای قبلی استفاده شده اند و با در نظر گرفتن 
ملاحظات خانوادگی احتمال عملی شدن 
تهدید برادر را در حد صفر می دیده، اما در 
کمال ناباوری در حال حاضر با یک بدهی 
۷ هزار و ۷۰۰ میلیارد ریالی )۷۷۰ میلیارد 
تومانی( حدود ۱۷ ماه است که در زندان به 
سر می برد. براساس بررسی های صورت گرفته 
مشخص می شود با هدایت و طراحی علی 
کریمی یک فقره چک خانم لیلا کریمی به 
مبلغ ۷ هزار میلیارد ریال )۷۰۰ میلیارد تومان( 
و یک فقره دیگر به مبلغ ۷۰۰ میلیارد ریال )۷۰ 
میلیارد تومان( توسط یکی از بستگان آن ها 
به شرخر داده می شود و آن فرد هم با به اجرا 
گذاشتن چک های مورد اشاره و به علت خالی 
بودن حساب، چک را برگشت زده و خواهر علی 
کریمی را روانه زندان می کند. نکته حائز اهمیت 
این است که این چک های برگشت خورده که 
خانم کریمی اکنون بابت آن ها در زندان به سر 
می برد، همان چک های سفید امضایی بوده 
که به برادرش )علی کریمی( تحویل داده 
بوده است. طبق اظهار لیلا کریمی، برادرش 
با قراردادن چک سفید امضا در اختیار یکی 
از بستگان به او دستور می دهد مبلغ چک را 
هنگفت بنویسد و در اختیار شرخر بگذارد تا 
خواهرش نتواند از زندان بیرون بیاید! در نهایت 
و پس از برگشت خوردن چک ها، خواهر علی 
کریمی که در وضعیتی بد و در یک مخفیگاه به 
سر می برده است در سال ۱۴۰۰ و در شرایطی 
که برادرش در ایران بوده بازداشت می شود. 
علی کریمی، اما ۱۷ ماه است در مقابل این اتفاق 
هیچ واکنشی از خود نشان نداده است، این در 
حالی است که شرایط خانوادگی خانم کریمی 
به خصوص با توجه به داشتن 2 فرزند خردسال، 
پس از بازداشت در وضعیتی قرار می گیرد 
که دادیار معاونت زنان، کودکان و خانواده 
دادسرای تهران در نامه خود به دادستان تهران 

آن را نامساعد عنوان می کند.
 

    واکنش کریمی
 کریمی به پرونده افشا شده در ارتباط با 
خواهرش واکنش نشان داد. کریمی در اکانت 
خود در شبکه های اجتماعی نسبت به اسناد 
افشا شده در خبرگزاری قوه قضائیه ایران 
واکنش نشان داده و نوشته است: »همیشه 
و در همه حال هدفم مبارزه با فساد بوده و 
هست و خواهد بود، از همین تریبون اعلام 
می کنم هر کدام از اقوام درجه یک و دوستان 
و نزدیکانم باعث گزند و آسیب به فرد دیگری 
در جامعه شد، اشد مجازات را برای آن فرد 
خاطی خواستارم.« وی هیچ واکنشی به ارتباط 
خودش با چک های مورد بحث و دریافت 
۵۰ برگه چک از خواهرش برای استفاده در 
معاملات خود نکرد و در واقع اخبار منتشر شده 

را تکذیب نکرد.
امتیار می گیریم، 
امتیاز نمی دهیم

آیا ایران حاضر به امتیاز دادن به غربی هاست؟ محمود 
عباس زاده مشکینی، عضو کمیسیون امنیت ملی در رابطه با 
روند مذاکرات برجام، اظهار کرد: غربی ها دنبال امتیاز گرفتن 
هستند و برای رسیدن به این امتیازها، هم برنامه و تجربه 
دارند و هم ابزار فشار؛ اما واقعیت این است که جمهوری 
اسلامی ایران در شرایط ضعف قرار ندارد که بخواهد امتیاز 
دهد. از سوی دیگر ملت ایران و نظام جمهوری اسلامی 
ایران، آرمان های بسیار متعالی دارند و امتیاز دادن، بر خلاف 
آرمان های ایران، منافع ملی و بر خلاف وضعیت موجود ما 
است. ما دنبال امتیازگرفتن هستیم زیرا اگر دنبال آن نباشیم 

باید امتیاز بدهیم. 

سکه خاتمی و  
چیپس دولت 

رئیسی 

رحمت ا.. بیگدلی در توئیتر خود نوشت: قیمت چیپس در 
دوران رئیسی از قیمت ربع سکه در دوره خاتمی فراتر رفت. 
ربع سکه در سال آخر خاتمی ۳0 هزارتومان بود! البته قیمت 
برخی انواع چیپس در حدود 100 هزار تومان شده است ! 
گفتنی است در سال 82 که دولت خاتمی بر سر کار بود، قیمت 
سکه به 86 هزار تومان می ر سد و سال 8۳ نیز با رشد تقریبا 
20 هزار تومانی، به قیمت هر سکه 100 هزار تومان معامله 
می شود. بر اساس گزارش خبرگزاری ها روزگذشته قیمت 
سکه امامی به 28,401,000 )بیست و هشت میلیون و چهارصد 
و یک هزار( تومان رسید که نسبت به روز قبل، کاهش 2.82 

درصدی داشته است.

 نعمت احمدی: 
هنوز نتوانستیم یک راهکار 

درست داشته باشیم

 اسماعیل گرامی مقدم: 
  اصلاح قانون انتخابات 
متوازن باشد


